
PROTOKÓŁ nr LIV/2022
z LIV Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 27 października 2022 r.
Początek obrad godz.  15 0 0

Zakończenie obrad godz.  16 5 0

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
3. Sławomir Grzeszczak-Kierownik Posterunku Policji w Stębarku. 

Podjęto uchwały od nr 426 do nr 434.

Ad. pkt. 1. Otwarcie LIV Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości    oraz
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk.  Dokonała  otwarcia  LIV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  listy
obecności  stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.   
Radni  uwag nie zgłosi li .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LIV Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP Grunwald  (zał.  2).  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Wpłynęły do przewodniczącej  wnioski  o dodanie do porządku obrad projektów uchwał:
1.  w  sprawie   rozpatrzenia  petycj i  z  dnia  19  sierpnia  2022  r.  w  sprawie   utworzenia
oddzia łów  zmil i taryzowanej  Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  dla  każdego  rdzennego
polskiego mieszkańca  te j  gminy.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie do porządku
obrad ww. punktu (pkt  8.8.)

2. w sprawie rozpatrzenia  skargi  Sołectwa Mielno   na  działania  Wójta  Gminy Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie do porządku
obrad ww. punktu (pkt  8.9.)

Radni uwag nie zgłosi li .

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr LIII/2022 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 29.09.2022 r. 
4. Informacja o bezpieczeństwie, porządku publicznym i podejmowanych działaniach zmierzających

do zmniejszenia przestępstw na terenie gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.
7. Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań gminy.
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8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy: 
8.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2022-2032;
8.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r;
8.3. w sprawie podatku od środków transportowych;
8.4. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
8.5.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  1  w  budynku
nr 3 w miejscowości Lubianek;
8.6.  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald
w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7, 10/56;
8.7.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w
 obrębie geodezyjnym Mielno;
8.8. w  sprawie   rozpatrzenia  petycj i  z  dnia  19  s ierpnia  2022  r.  w  sprawie
utworzenia  oddziałów  zmil i taryzowanej  Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  dla
każdego rdzennego polskiego mieszkańca te j  gminy;
8.9 .  Głosowanie  nad  zasadnośc ią  skargi  Sołectwa  Mielno  na  dzia łania  Wójta
Gminy Grunwald;
8.9.1.  w sprawie rozpatrzenia  skargi  Sołectwa  Mielno   na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Wolne wnioski i informacje.
11. Zamknięcie sesj i .

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.  3.    Przyjęcie  protokołu  nr  LIII/2022  z  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald      

z  dnia       29      .09.2022 r.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć  protokół  nr  LIII/2022  z  Sesj i  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  29.09.2022  roku  bez
odczytywania.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  przypomniał,  że  była  rozmowa  w sprawie  sprawozdania
międzysesyjnego  i  było  ustalone,  że  mają  być  przedstawione  najważniejsze  informacje  a
nie  ma  być  wymieniane  sprawy  mało  znaczące,  które  nie  powinny  znajdować  się  w
protokole,  gdyż  Rada   |Gminy  jest  poważniejszą  jednostką  i  czytać  w  protokole,  że
świętowano  dzień  kropki ,  przedszkolaka,  czy  jabłka  lub,  że  wymieniono  olej  w
dmuchawie.  Stwierdził ,  że  nie  są  to  sprawy,  które  na  sesji  powinien  się  chwalić  wójt .
Złożył  wniosek  formalny,  aby  sprawozdania  wójta  z  działań  między  sesjami  skrócić  do
tego,  co  było  ustalone,  czyli  do  podsumowania  inwestycji  i  bardzo  ważnych spraw,  które
działy  się  na  terenie  gminy.  Poprosił ,  aby  szanować  swój  czas  i  sprawy  mało  ważne
pomijać.  
Radni więcej  uwag nie zgłosili.

głosowanie Przyjęcie  protokołu  nr  LIII /2022  z  Sesj i  Rady  Gminy
Grunwald  z dnia 29.09.2022 r .  

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk Wstrzymał się

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół  LIII/2022 z dnia 29.09.2022 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.    4.     Informacja  o  bezpieczeństwie,  porządku  publicznym  i  podejmowanych  działaniach  
zmierzających do zmniejszenia przestępstw na terenie gminy. 

Kierownik Posterunku Policji  -  Pan  Sławomir Grzeszczak –  poinformował,  że  w chwili  obecnej  w
posterunku Policji  w Stębarku jest  pełna obsada tj  .  5  etatów:  1- Kierownik,  2 -dzielnicowych,  1-  ds.
kryminalnych,  1  -ds.  prewencji.  W  okresie  od  października  2021roku   do  2022  roku  wszczęto  69
postępowań, czyli spadek o 3 postępowania do roku ubiegłego. Najwięcej postępowań przygotowawczych :

- 13 spraw za kierowanie pod wpływem nietrzeźwości,

- 8 spraw za znęcanie się nad rodziną,

- 6 spraw złamanie zakazu sądowego,

- 6 spraw kradzieży mienia,

- 6 spraw kradzieży z włamaniem.

Wykrywalność w całym roku 2021 wszystkich przestępstw wynosiła 76,4%, przestępstw kryminalnych
66%,  przestępstw pospolitych  40%. Na  koniec  września  2022 jest  wzrost  wykrywalność,  czyli  ogólna
wykrywalność  wszystkich  przestępstw  na  tą  chwilę  wynosi  93,8%,  przestępstw  kryminalnych  92,6%,
przestępstw  pospolitych  85,7%.  Można  się  pochwalić,  że  posterunek  w  Stębarku  ma  najlepszą
wykrywalność w całym powiecie ostródzkim. Do października 2021 roku przeprowadzono łącznie 856
działań policyjnych a do października 2022 roku przeprowadzono 715 działań na terenie całej gminy, w
tym interwencji.  Na  terenie  gminy  w  roku  2021  wszczęto  9  niebieskich  kart  w związku  z  przemocą
domową a  w 2022 roku do października sporządzonych jest  8 niebieskich kart.  Najwięcej  przestępstw
dotyczy kierowanie pod wpływem nietrzeźwości oraz po zakazie sądowym w tym temacie prowadzone są
kontrole  kierowców,  jest  podjęta  współpraca  z  GOPS  Grunwald  oraz  z  komisją  ds.  zwalczania
alkoholizmowi. Organizowane są spotkania z dziećmi, młodzieżą oraz seniorami w celach edukacyjnych w
tym zakresie. 

Radny- Pan Sławomir Matuszewski- zapytał o zdewastowaną stację benzynową we Frygnowie, co w tej
sprawie? 

Kierownik  Posterunku  Policji  -  Pan  Sławomir  Grzeszczak –  w  czerwcu  właściciel  złożyła
zawiadomienie  i  sprawcy są  wykryci  pod względem zniszczenia szyb oraz prowadzone są rozmowy z
właścicielem, aby zabezpieczył obiekt. 
Radni  więcej  uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt.        5. Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -   Sprawozdanie  międzysesyjne
Wójta Gminy Grunwald  w okresie od  29.09.2022 r.  do 27.10.2022 r. 
1. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z budową i przebudową SUW  w Gierzwałdzie.
a)  Wykonano  dokumentację  projektowo  -  kosztorysową  pn.  "Budowy  i  przebudowy  SUW  

w Gierzwałdzie". 
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b)  Dokumentacja  projektowa  pn.  "Budowa  sieci  wodociągowej  do  Pacółtowa"  w  trakcie  realizacji  i
uzgodnień  z  właścicielami  gruntów.   Inwestycja  na  etapie  realizacji  i  uzgodnień  dokumentacji
projektowej  i  kosztorysowej  w  celu  pozwolenia  na  budowę.  Z  uwagi  na  przedłużający  się  proces
uzgadniania  warunków przejścia  i  przełączenia  projektowanej  sieci  wodociągowej  z  istniejącą siecią
wodociągowa na terenie  działek Gospodarstwa Pacółtowo Sp.  z  o.o.  i  Pałacu Pacółtowo Sp.  z  o.o.,
przesunięto termin wykonania zamówienia do 15 grudnia 2022 r. 

2. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap II oraz budowa sieci wodociągowej w
miejscowości Kiersztanowo.
Złożył do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko - Mazurskiego wniosek o przyznanie
dotacji.

3. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
Inwestycji  wstrzymana,  trwa  postępowanie  wyjaśniające  w  Prokuraturze  Rejonowej  
w Ostródzie.

4.  Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej  w
Szczepankowie.
Po złożeniu wniosku Wójt Gminy Grunwald uzyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład
II Edycja. Kwota wnioskowanego dofinansowania wynosi 2 520 000,00 zł, deklarowany udział własny
wynosi 280 000,00 zł. Przewidywany termin zakończenia inwestycji 31.12.2024 r.

5. Podpisano umowę na dostawę sprzętu komputerowego wraz z oprogramowaniem w ramach programu
„Zakup sprzętu komputerowego w ramach programu" Granty PPGR - wsparcie dzieci i wnuków byłych
pracowników PGR w rozwoju cyfrowym”. 

    Ustalono termin dostawy sprzętu w ciągu 29 dni od dnia podpisania umowy- do 19.11.2022r.
6. Udzielaliśmy pomocy przy wypełnianiu wniosków związanych ze zmianą pieców na   eko-logiczne ogrze-
wanie w ramach programu ,,Czyste Powietrze”.
7. Dokonano sprzedaży działek 99/1, 99/2, 99/3, 99/4, 101/6, 101/7 i 101/8 obręb Domkowo za kwotę 198

290 zł brutto.
8. Wszczęto postępowanie o naliczeniu opłaty adiacenckiej na podział działek 83/21, 83/22, 83/23, 83/24,

83/25 i 83/26 obręb Góry Łubiańskie, 61/5, 61/6 i 61/7 obręb Domkowo, 30/5 i 30/6 obręb Łodwigowo,
62/3 i 62/4 obręb Frygnowo.

9. Podpisano  umowę dzierżawy: na część działki nr 235 obręb Gierzwałd, na część działki nr 235 obręb
Gierzwałd, na część działki nr 10/17 obręb Gierzwałd, na część działki nr 10/17 obręb Gierzwałd, na
część działki nr 10/17 obręb Gierzwałd, na część działki nr 10/17 obręb Gierzwałd

10. Rożne wydarzenia kulturalno-oświatowe:
- Biegi o Puchar Dyrektora Szkoły im. Władysława Jagiełły w Stębarku,
- Gminne Dyktando zorganizowane przez GOK Gierzwałd - wszystkie szkoły,
- Biegi Grunwaldzkie pamięci Wacława Wasieli - wszystkie szkoły,
- Europejski Dzień Sportu Szkolnego aktywny udział i uzyskanie certyfikatu – SP Gierzwałd,
- Rozstrzygnięcie konkursu „Gorączka Złota” – SP Gierzwałd III miejsce w powiecie ostródzkim,
- Dzień Tabliczki Mnożenia - plakaty, przejście przez Gierzwałd – sprawdzanie tabliczki mnożenia wśród
mieszkańców,
- Akcja ,, Góra Grosza’’ organizowana przez PCK II miejsce Szkoła Podstawowa im. Zawiszy Czarnego w
Szczepankowie.
- Konkurs Pięknego Czytania- SP Gierzwałd,
– Konkurs mody -   „Pomarańczowe szaleństwo”- SP Gierzwałd,
-  „Jesienna dynia” – przynieś udekorowaną dynię na świetlicę szkolną- SP Gierzwałd.
- Zgłoszenie uczniów do kuratoryjnych  przedmiotowych konkursów z j. polskiego, matematyki, biologii,
historii, geografii - wszystkie szkoły,
- Organizowano  Wycieczki: wycieczka klas IV-VI do Torunia- SP Stębark, wycieczka klas IV-VIII ZSP w
Mielnie do Trójmiasta w ramach realizacji Programu Rządowego ,,Poznaj Polskę”, wycieczka klas I-III
ZSP w Mielnie w ramach realizacji Programu Rządowego ,,Poznaj Polskę”, wyjazd dzieci kl. 0 – VIII  do
Muzeum Grunwaldzkiego i Pól Grunwaldzkich- wszystkie szkoły,
-  Spotkanie z policjantem - temat Bezpieczeństwo w Ruchu Drogowym - wszystkie szkoły,
-  Wolontariusze uczestniczyli w inauguracji 20 edycji akcji „Pola nadziei” Zorganizowanej przez 
Hospicjum Domowe Caritas w Olsztynie - SP Stębark,
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- Zbiórka karmy dla zwierząt- SP Stębark,
- Wójt Gminy Grunwald 3 października 2022 r. wydał zarządzenie, na podstawie którego wprowadził 

Regulamin dowozu i odwozu uczniów do szkół prowadzonych przez Gminę Grunwald.
-  Finalizacja zakupu sprzętu komputerowego w  ramach pozyskanych środków z aktywnej tablicy - SP 

Stębark,
-  Rozpoczęcie wymiany 4  hydrantów wewnętrznych - SP Stębark,
- Złożenie wniosku na pozyskanie środków na sprzęt komputerowy do biblioteki szkolnej w ramach 

Programu Rozwoju Czytelnictwa - wszystkie szkoły.
11. Prace RGK:

-  Położono blachę trapezową na dachu budynku socjalnego w Dylewie,
-  Wykonano przewody odprowadzające spaliny od pieca do komina w kotłowni w Grunwaldzie, Dylewie i
Gierzwałdzie,

- Pocięto drewna i dostarczono do kotłowni w Grunwaldzie, Milenie i Dylewie,
- Wyczyszczono przepompownie i odstojniki w gminie Grunwald,
- Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie Grunwald,
- Zamontowano słupki ogrodzeniowe przy kotłowni w Dylewie.

Radni uwag nie zgłosi li .

Ad. pkt.        6.   Informacja o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – poinformowała,  że materiały były
przedstawione  radnym  oraz  zostały  omówione  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  Rady
Gminy w dniu 26 października 2022r (zał  nr  2).
Radni uwag nie zgłosi li .  

Ad. pkt.  7      .   Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań  
gminy.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził ,  że  informacje  przekazanie  radnym  to
powielenie  informacji  z  załącznika  nr  3  uchwały  budżetowej.  W sprawozdaniu  tym jest,
że  wdrożenie  cyfrowego  systemu  sieci  wodociągowej  w  gminie  Grunwald  wartość
inwestycji  wynosi  847 740 zł,  zapytał  jaka  jest  prawdziwa kwota.  Są podane  dwie  różne
kwoty  w  zależności  od  dokumentu  w  załączniku  nr  3  jest  wartość  1  975  280  zł  a  w
sprawozdaniu  jest  847  740  zł  z  tym,  że  dofinansowani  z  RPO  jest  85  %,  czyli  z  kwoty
847  740  zł,  bo  prawdopodobnie  na  tyle  jest  podpisana  umowa  daje  dofinansowanie
719  229 zł  i  budżet  gminy  dokłada  15%.  Nie  jest  to  prawdą,  bo  jak  inwestycja  kosztuje
1  975 280 zł  i  otrzymamy 719 229 zł  dofinansowania  to  gmina  dokłada  ok 1  255 000 zł .
Stwierdził ,  że  przeanalizował  tylko  jedną  pozycję  z  tego  sprawozdania   a  jest  tego
więcej  odczytał  inwestycje  (zał  nr  3)  komentując,  że  żadna z  tych inwestycji  nie  została
wykonana  oraz  zapytał ,  czy  została  opłacona  faktura  za  wykonanie  drogi  przez
DROMO.  Stwierdził ,  że  inwestycje  z  funduszu  soleckiego  są  real izowane  szczątkowo  i
zapowiada  się,  że  tak  już  będą  real izowane  dodatkowo  podaje  się  nieprawdziwe
informacje  mieszkańcom.  Stwierdził ,  że  inwestycję   wdrożenie  cyfrowego systemu sieci
wodociągowej  w gminie  Grunwald  przeanalizuje  bardzo szczegółowo.  Poinformował,  że
pytał  na  komisji  sekretarza  już  o  ta  inwestycję  i  miała  być  na  dziś  odpowiedź  ale
niestety nic nie ma.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  została  opłacona
faktura  DROMO.  W  sprawie  wartości   inwestycji   wdrożenia  cyfrowego  systemu  sieci
wodociągowej  w  gminie  Grunwald  wynosi   1  975  280,38  zł  z  tej  wartości  85%  stanowi
dofinansowanie  i  15%  to  wkład  własny,  ale  tak  naprawdę  nie  dokładamy  nic  bo  jest  to
pokryte  Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnej.  Zainstalowanych  na  dziś  jest  ponad
20% urządzeń  natomiast  odwiedzonych  punktów było  ponad  50%,  czy  wszędzie  się  uda
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zainstalować to się dopiero okaże i  nie można wyrokować,  że się czegoś nie da.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dlaczego jest  taka podana wartość w tej  informacji?
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział ,  że  prawdopodobnie
zaistniał  błąd przy sporządzaniu informacji.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dopytał  o procentowe dofinansowanie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział ,  że  85%  z  kwoty
1  975  280,38  zł  z  RPO  Warmia  i  Mazury  i  15%  pochodzi  z   Rządowego  Funduszu
Inwestycji  Lokalnej .
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt.  8      . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

7.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  uchwały
finansowe nie były omawiane na komisj i  i  poprosiła o pytania w tym zakresie.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  s twierdził ,  że  aby  zadawać  pytania  potrzebny  jest
wykaz zobowiązań,  o który wnioskował.  Zapytał ,  czy wykaz zobowiązań jest  gotowy.

Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  odpowiedziała,  że  jest
przygotowywany. 

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał,  czy  do  końca  roku  radni  otrzymają  te
zestawienie.  

Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  myślę,  że tak.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził ,  że  nie  można  ustosunkować  się  do  spraw
finansowych  nie  znając  sytuacji  zobowiązań  gminy.  Stwierdził ,  że  zmiany  należy
dokonać  o  dodatkowe  środki ,  które  przyszły  z  zewnątrz   ale  będzie  głosował  przeciw
projektowi WPF ale za przyjęciem środków z zewnątrz.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  4) .  
Radni  więcej  uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny
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8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona WSTRZYMAŁA SIĘ

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Podjęto uchwałę nr LIV/426 /2022 z dnia27 października 2022 r.  w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032. 

Radni uwag nie zgłosi li .  

8.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  5) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA
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13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/427 /2022 z dnia 27 października 2022 r.  w sprawie zmian
w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Radni uwag nie zgłosi li .  

8.3.   w sprawie podatku od środków transportowych.   

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  6)      .  
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

głosowanie w sprawie podatku od środków transportowych;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/428 /2022 z dnia 27 października 2022 r .  w sprawie podatku
od środków transportowych.

Radni uwag nie zgłosi li .  
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8.4.   w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  7) .  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  przypomniał  obietnicę  wyborczą z  roku 2018 obecnego
wójta,  że  obniży  podatki  i  przez  cały  czas  podatki  idą  w  górę,  i  dotykają
najbiedniejszych  mieszkańców  gminy.  Złożył  wniosek  o  obniżenie  podatku  od  gruntów
pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku

publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  z  kwoty  0,50  zł  od  1m 2 na  kwotę

0,40 zł   od 1m2. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poddała  pod  głosowanie  wniosek
w  sprawie  obniżenia  podatku  od  gruntów  pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie
odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku

publicznego z kwoty 0,50 zł  od 1m 2 na kwotę 0,40 zł   od 1m2. 

Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  przyjęła  wniosek  i  ustalono  stawkę  podatku  od
gruntów   pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności

pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  na  kwotę  0,40  zł   od  1m 2

(7 głosów za,  5 głosów przeciw, 2 głosy wstrzymane).  

Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-   złożył  wniosek  o  obniżenie  podatku  od  nieruchomości

od  budynków  lub  ich  części  mieszkalnych  z  1,00  zł  na   0,80  zł   od   1m 2 powierzchni
użytkowej.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym odrzuciła wniosek.  
(3 głosów za,  6 głosów przeciw, 4 głosy wstrzymane,  jedna osoba nie glosowała).  

Radny  Pan  Sławomir  Matuszewski-   z łożył  wniosek  o  obniżenie  podatku  od

nieruchomości   od  budynków lub  ich części  mieszkalnych z  1,00 zł  na   0,90 zł   od  1m 2

powierzchni  użytkowej.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  przyjęła  wniosek  i  ustalono  stawkę  podatku   od

nieruchomości   od  budynków  lub  ich  części  mieszkalnych   na   0,90  zł   od   1m 2

powierzchni  użytkowej.
(9 głosów za,  1 głos przeciw, 3 głosy wstrzymane,  jedna osoba nie glosowała).  
Radni więcej   uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata ZA
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4 Królikowski Adam WSTRZYMAŁ SIĘ

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy WSTRZYMAŁ SIĘ

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/429 /2022 z dnia 27 października 2022 r .  w sprawie określe -
nia wysokości  stawek podatku od nieruchomości .

Radni uwag nie zgłosi li .  

8.5.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  1  w  budynku  nr  3  w  
miejscowości Lubianek.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  8) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 3 w 
miejscowości Lubianek;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA
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7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nie głosowała

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/430 /2022 z dnia 27 października 2022 r .  w sprawie wyraże-
nia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 3 w miejscowości  Lu -

bianek.

Radni uwag nie zgłosi li

8.6.       w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald  
w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7, 10/56.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał.nr  9) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald 
w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7, 10/56;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/431 /2022 z dnia 27 października 2022 r.  w sprawie uchwalenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald

w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  działki  nr 3/6,  3/7,  10/56.

8.7.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia     zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  
zagospodarowania przestrzennego gminy   Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .nr  10).  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/432 /2022 z dnia 27 października 2022 r .   w sprawie przystą-
pienia do sporządzenia  zmiany studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowa -

nia przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.

Radni uwag nie zgłosi li .

8.8.   w sprawie        rozpatrzenia  petycji  z  dnia  19  s ierpnia  2022 r.  w sprawie         utworzenia  
oddziałów  zmil itaryzowanej  Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  dla  każdego
rdzennego polskiego mieszkańca tej  gminy.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał,  kto  zdecydował  o  tym,  że  ta  petycja  zosta ła
skierowana do Rady Gminy.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  stwierdził ,  że zgodnie ze  statutem i  przepisach o
samorządzie  gminnym należało skierować do komisji .
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  przecież  powinno być jakiś  przesiew i  najgłupsze tematy
radca  prawny  powinien  rozpatrywać,  i  czy  się  nie  ośmieszamy,  że  taka  uchwalę
podejmujemy.  Czy sprawdzone zostało,  czy instytucja taka istnieje?
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  stwierdził ,  że  zostało  wszystko  sprawdzone
i  takie petycje trafiły  nie tylko do naszej  gminy.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .nr  11).  

Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

głosowanie w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 19 sierpnia 2022 r. w sprawie utworzenia oddziałów 
zmilitaryzowanej Samoobrony Gminnej i zakupu broni dla każdego rdzennego polskiego 
mieszkańca tej gminy.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam WSTRZYMAŁ SIĘ

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz PRZECIW

10 Sawicki Jerzy WSTRZYMAŁ SIĘ

11 Stanka Iwona WSTRZYMAŁA SIĘ
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Podjęto uchwałę nr LIV/433/2022 z dnia 27 października 2022 r.   w sprawie rozpatrze-
nia petycj i  z dnia 19 sierpnia 2022 r.  w sprawie utworzenia oddziałów zmil itaryzowa -
nej  Samoobrony Gminnej i  zakupu broni  dla każdego rdzennego polskiego mieszkańca

tej  gminy.

8.9 .  Głosowanie  nad  zasadnością  skargi  Sołectwa  Mielno  na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  skarga  była
rozpatrywana przez Komisję  SWiP i  uznana przez  nią  za  zasadną.  Poddała  pod głosowanie
Rady Gminy, czy skarga jes t zasadna,  czy niezasadna.  

Wyniki  imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa zasadna

2 Kacprzyk Henryk zasadna

3 Kamińska Małgorzata zasadna

4 Królikowski Adam zasadna

5 Lecewicz-Husar Cecylia nie głosowała

6 Matuszewski Sławomir zasadna

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz niezasadna

9 Piasecki Arkadiusz niezasadna

10 Sawicki Jerzy niezasadna

11 Stanka Iwona zasadna

12 Szewczak Piotr niezasadna

13 Tański Mieczysław niezasadna

14 Ziejewska Ewa zasadna

15 Zwalińska Krystyna zasadna

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  stwierdziła ,  że  większością  głosów
uznano skargę za zasadną.
Radni uwag nie  zgłosi l i .  
8.9.1.  w  sprawie  r  ozpatrzenia  skargi  Sołectwa  Mielno              na  działania        Wójta  Gminy  
Grunwald.
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .nr  12).

Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi Sołectwa Mielno na działania Wójta Gminy Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia nie głosowała

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz PRZECIW

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr PRZECIW

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIV/434 /2022 z dnia 27 października 2022 r .   w sprawie rozpa-
trzenia skargi  Sołectwa Mielno na działania Wójta Gminy Grunwald.

Radni uwag nie zgłosi li

Ad. pkt. 8  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-   odczytał   wezwanie  do  zapłaty  do OSP Frygnowo  w  sprawie
uregulowania  zapłaty  za  sprzęt  hydrauliczny  do  ratowania  osób  zakleszczonych  w  pojazdach.  Firma
Usługowa Handlowa,  od której  zakupiono sprzęt  do dnia  dzisiejszego nie  odnotowała  wpływu należnej
kwoty 6 860 zł. Przypomniał, że na początku OSP wnioskowało o 15 000 zł ale ostatecznie wyszła kwota
6860 zł. Zapytał Wójta kiedy zostanie dokonana wpłata. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  zapytał  do  kogo  jest  skierowane
pismo. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  d o OSP.
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  czyli  do  Prezesa  OSP  trzeba
kierować to pytanie,  bo wygląda na to,  że prezes źle zarządza jednostką.  
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  odpowiedział,  że  to  wójt  źle  zarządza,  bo  nie
wykonał  uchwały  Rady  Gminy,  w  której  było  wyraźnie  nakazane,  że  przekazuje  się  dla
OSP 7000 zł ,  jeżel i  była  taka  uchwała  to  zgodnie  z  tym zamówiłem sprzęt .  Próbował  Pan
żartować sobie,  że rozmawia w powiecie z głowa a nie z szyją,  a  szyja  w załatwiła 26000
zł  a  głowa  w  gminie  nie  przelała  7000  zł .  Sprzęt  kosztował  62  000  zł  zapłaci liśmy
swoimi pieniędzmi a zostało tylko 6860 zł  i  jest  to z korzyścią dla gminy.  
Wójt  Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski  –  oczywiście  ma Pan po  części  rację,
ale  nie  ma w radcy prawnego,  aby  sprawdzić  pod względem prawnym umowy i  pieniądze
zostaną  przekazane,  kiedy  tylko  będą  na  koncie.  Stwierdził ,  że  jednostka  ta  jest  od
pewnego czasu źle zarządzana.  Zapytał,  dlaczego pan decyduje o wyjeździe auta na różne
imprezy  za  które  koszty  ponosi  gmina,  i le  Fundacja  Grunwald  zapłaci ła  za
zabezpieczenie imprezy.  Wniosek powinien być złożony przez Fundację a nie przez OSP i
taki  wniosek nigdy nie  wpłyną a  sam podjął  decyzję  o wysłaniu  auta  i  zabezpieczenie  tej
imprezy.  
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski- odpowiedział,  że  OSP jest  stowarzyszeniem,  które
działa  na  zasadzie  statutu  i  tak  jest  zarządzane,  jest  t radycje  z  imprezą  Bitwa  pod
Grunwaldem,  z którą  jesteśmy związani .  Poinformował,  że  w roku 2019 też było pismo w
tej  sprawie,  ale zawsze wyjeżdżamy, żadnych pieniędzy nie pobieramy za zabezpieczenie,
była  to  funkcja  reprezentacyjna  przy  okazji  zabezpieczenie,  po  rozmowie  z  nowym
komendantem. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  z apytał ,  od  kiedy  komendant
zarządza wyjazdami prywatnymi OSP Frygnowo.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski- odpowiedział ,  że  jednostka  była  w  celu
reprezentując naszą jednostką.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –   odpowiedział,  że  każdy  może
wyjechać,  ale są zasady najpierw zgoda z gminy,  bo gmina finansuje.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził ,  że  skorzystał  z  zabezpieczenia  straży
pożarnej  jako  Fundacja  Grunwald  i  t radycyjnie  OSP  Frygnowo  zabezpieczał  Grunwald
oraz  inne  jednostki  zabezpieczały  jak  np.  Dąbrówno,  które  nieodpłatnie  przyjechali  i
poczuli  się  zaszczyceni,  że  mogą  taką  imprezę  zabezpieczać  i  nie  chcieli  żadnych
pieniędzy.  Oczywiście,  żeby  zwrócić  koszty  OSP  Frygnowo  podpisano  porozumienie  o
darowiźnie  dla  jednostki,  i  Fundacja  dla  jednostki  przekazała  kwotę  1000 zł.  Wstyd jest ,
że  taka  słynna  impreza  słynna  na  cały  świat  jest  poruszany  ten  temat  na  tej  sal i  i  to  z
zaciekłości ,  to  jest  szukanie  tematu  zastępczego,  żeby  odwrócić  uwagę  od  beznadziejnej
sytuacji  gminy.  
Poinformował,  że  radni  otrzymali  zestawienie  w  sprawie  wydatków na  promocję  gminy  i
jest  punkt  zapłata  za  usługi  konferansjera  „Święto  wsi”  środki  z  KOWR  i  jest  na  kwotę
2000  zł ,  a  za  prowadzenie  apelu  uroczystego  grunwaldzkiego  i  za  prowadzenie
inscenizacj i  Bitwy pod Grunwaldem brutto otrzymał,  także 2000 zł.  
Przypomniał,  że  miesiąc  temu  na  komisjach  28  września  zwrócił  się  do  głównej
księgowej  o  zestawienie  zobowiązań  gminy,  zapytał  czy  jest  do  dnia  dzisiejszego
wykonane.  
Główna księgowa- Pani Magdalena Makowska- zestawienie jest  przygotowywane.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  no  ostatniej  sesj i  prosi ła  Pani,  żeby  dać  tydzień  na
przygotowanie  i  zadzwoniłem  po  trzech  tygodniach  i  rozmawiałem  z  Panią  osobiście,  w
rozmowie  poinformowała  mnie,  że  nie  przekaże  mi  sprawozdania  z  tego  tytułu,  że  wójt
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zabronił,  a  pani  jest  pracownicą,  która  wykonuje  polecenia  przełożonego.  To nie  jest  tak,
bo  są  przepisy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  oraz  ustawy o  samorządzie  gminnym,
które  regulują  uprawnienia  radnych  i  dojdzie  do  tego,  że  radny  ma  prawo  wejść  do
każdego pomieszczenia i  obejrzeć każdy dokument.  
Główna  księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  stwierdziła,  że  dopowiedział  sobie
radny  wypowiedzi  w  rozmowie  telefonicznej,  gdyż  padło  stwierdzenie,  że  mam
przełożonego,  który  wydaje  mi  polecenia.  Wniosek  wpłyną  od  Pana  i  dokumenty  zostaną
przygotowane w terminie.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  wniosek  wpłyną  tylko  dlatego,  że  nie  otrzymałem
odpowiedzi  na  pytanie  zadane  w  obecności  całej  rady.  Wniosek  wpłyną  i  czy  będzie
odpowiedź,  czy  będzie  ominięcie  odpowiedzi ,  że  nie  tak  coś  zadane  zostało  cztery  dni  i
będę  czekał .  Informacja  ta  jest  niezbędna,  gdyż  jestem członkiem Komisji  Budżetu  i  jest
etap  tworzenia  budżetu  i  nie  jest  możliwe  pracować  nad  tym  tematem,  jeżel i  nie  zna  się
informacji  o  zadłużeniu  gminy.  Poinformował,  że  do  dnia  dzisiejszego  nie  ma
opublikowanych  sprawozdań  za  III  kwartał  a  przecież  do  24  października  do  RIO  trzeba
dostarczyć sprawozdania,  dlaczego nie są one opublikowane na BIP.  
Główna  księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  stwierdziła,  że  w  najbliższym  czasie
zostanie opublikowane.
Wójt Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski  – odpowiedział ,  że  nie  ma obowiązku
publikowania  na  BIP.  W  sprawie  konferansjera  to  80%  kosztów  dożynek  były
dofinansowane  z  KOWR.  W  sprawie  promocji  gminy  to  dziś  na  promocję  gminy  mamy
50 000 zł  a  w 2018 roku 103 000 zł ,  w 2017 roku 128 000 zł ,  w roku 2016 144 000 zł ,  w
roku  2015  143  000  zł ,  a  jak  była  wartość  pieniądza  kiedyś  a  jaka  jest  dziś,  czy  teraz  50
000 zł  jest  dużo.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  nie,  ale  porównałem  tylko  jeden  element,  który  można
zrobić  taniej.  Rada  Gmina  zatwierdziła  50  000  zł  i  może  pan  wydawać  jak  panu
zatwierdzi  150 000 zł  to też proszę wydawać,  ale to rada zatwierdza.  
Radna  Pani  Ewa  Ziejewska  –  zapytała  co  stoi  na  przeszkodzie,  aby  udostępnić
zestawienie dla radnych.
Główna  księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  odpowiedziała,  że  jest  teraz  okres
sprawozdań i  projekt  budżetu,  zestawienie chcemy przygotować rzetelnie.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał  jak  dyskutować  nad  projektem  budżetu  jak  nie
ma  informacji  o  zadłużeniach  gminy.  Wnioskując  o  zmiany  podatku  miałem na  myśli ,  że
te  podatki  gminie  nie  pomogą  ale  ludziom  pomogą.  Stwierdził ,  że  unikanie  odpowiedzi
jest  dowodem  na  duże  zadłużenie  gminy.  Przypomniał,  że  zadawał  pytanie,  na  które  do
tej  pory  nie  otrzymał  odpowiedzi,  czy  gmina  korzystała  z  pożyczek  z  instytucj i
pozabankowych nie l icząc BFF
Główna księgowa- Pani Magdalena Makowska- odpowiedziała,  że nie.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zapytał ,   kiedy ukarze się sprawozdanie budżetowe i  czy
będą one prawdziwe co RIO zarzuciło w kontroli  kompleksowej.  
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- sierdziła, że dofinansowanie dla OSP było zabezpieczone w budżecie,
zmiany zostały zaakceptowane przez radę, dlaczego więc te pieniądze nie zostały przekazane, przecież jest
to niewykonanie uchwały.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poinformował,  że  był  prezesem  OSP  i  są  to
stowarzyszenia,  które  nie  mają  budżetu,  są  wybory  gdzie   wybiera  się  prezesa,  który  ma
prawo wysłać jednostkę musi  się tylko rozliczyć z pal iwa o tym świadczy statut  OSP  
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt. 9. Wolne wnioski i informacje.
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Sołtys Stębarka – Pani Bernadeta Stańczak- zapytała, czy droga do Łącka jest już zakończona.

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  jest  w  trakcie
naprawy.

Sołtys  Stębarka  –  Pani  Bernadeta  Stańczak-  zapytała,  czy  do  Państwa  B.  będzie  coś
robione,  bo nie jest.  

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  sprawdzi  i  trzeba
zaznaczyć,  czy wystarczy kruszywa. 
Wójt  Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski  – poinformował,  że  Prezes  Głównego
Urzędu Statystycznego ogłosi ł  wskaźniki   podatków:  rolnego i  leśnego na rok podatkowy
2023,  które będą obowiązywały w Gminie Grunwald.  
Radni uwag nie zgłosi li .  

Ad. pkt.  10.  Zamknięcie sesji .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zreal izowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła LIV sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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